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in German:
Handbuch: Umgang mit der NS-Zeit in Österreich
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Description

Based on central milestones of the Austrian approach to dealing with the Nazi era, the handbook is planned as an overview presentation and aims
to bundle the numerous individual publications on this topic in the form of an easy-to-use handbook. Beginning with the reception of the Moscow
Declaration by the political elites of the young Austria, through the post-war legislation on dealing with former Nazis and war criminals and the
numerous discussions on compensation to various victim groups, to the major public controversies such as the "Waldheim Affair" or the
performance of the Thomas Bernhard play "Heldenplatz", the book opens up a broad range of tensions over 70 years of Austrian dealings with the
Nazi era. Since such a broad and deeply research-rooted overview of the complex handling of the Nazi era in Austrian society cannot possibly be
achieved by individuals, the project requires a large number of contributors with expertise on individual topics. Also involved in the project are
students from the University of Vienna who have worked directly in the project in the context of a research seminar and have written their own
contributions.

in German:
Anhand zentraler Wegmarken des österreichischen Umgangs mit der NS-Zeit ist das Handbuch als Überblicksdarstellung geplant und will die
zahlreich vorliegenden Einzelpublikationen zu diesem Thema in Form eines leicht zu verwendenden Handbuchs bündeln. Beginnend mit der
Rezeption der Moskauer Deklaration durch die politischen Eliten des jungen Österreichs über die Nachkriegsgesetzgebung zum Umgang mit
ehemaligen Nationalsozialisten und Kriegsverbrechern und die zahlreichen Diskussionen über Entschädigung an verschiedenen Opfergruppen bis
hin zu den großen, öffentlich geführten Kontroversen wie der „Waldheim-Affäre“ oder der Aufführung des Thomas-Bernhard-Stücks
„Heldenplatz“, eröffnet das Buch einen breiten Spannungsbogen über 70 Jahre österreichischen Umgang mit der NS-Zeit. Da solch ein breiter
und tief im Stand der Forschung verwurzelter Gesamtüberblick über den komplexen Umgang mit der NS-Zeit in der österreichischen Gesellschaft
unmöglich von Einzelpersonen verwirklicht werden kann, müssen für das Projekt eine große Zahl an BeiträgerInnen mit Expertise zu einzelnen
Themen gewonnen werden. Ebenfalls am Projekt beteiligt sind Studierende der Universität Wien, die im Rahmen eines Forschungsseminars
direkt im Projekt mitgearbeitet und selbst Beiträge verfasst haben.
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in German:
Institut der Geschichte der Universität Wien
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Please note

The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for
publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or
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completeness of the information provided.


